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Buza Flórián elnök köszöntötte a megjelenteket a testületi ülésen.  

Külön köszöntötte a Szabadszállási Roma Önkormányzat tagjait, megköszönve, hogy 

biztosították a lehetőséget, hogy Szabadszálláson legyen megtartható a testületi ülés. 

 

Megállapította, hogy a testület 7 fővel határozatképes.  

Jegyzőkönyv vezetőnek dr. Havas Biankát javasolta, a jegyzőkönyv hitelesítőnek pedig Szabó 

Tünde képviselőt. 

 

Buza Flórián elnök kérdezte a képviselőket, hogy elfogadják-e a javaslatot. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek. 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a meghívót mindenki megkapta szabályszerűen.  

Buza Flórián elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a napirenddel 

kapcsolatosan. 

A napirendhez észrevétel, javaslat nem hangzott el. 

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselőket, hogy szavazzanak, elfogadják-e a napirendet. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

14/2025. (II.13.) BCÖ határozat 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. február 13-i ülésének napirendje 



1. Vagyonnyilatkozatok ellenőrzéséről szóló tájékoztató 

Előadó: Oláh Jánosné képviselő, pénzügyi bizottsági elnök 

2. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről, szakmai beszámolók elfogadása 

Előadó: Buza Flórián elnök 

3. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. évi költségvetésének elfogadása 

Előadó: Buza Flórián elnök 

4. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. évi munkatervének elfogadása 

Előadó: Buza Flórián elnök 

5. Rostás László Emléktorna szervezéséről és anyagi támogatásáról szóló döntés  

Előadó: Buza Flórián elnök 

6. Egyebek 

 

1. Vagyonnyilatkozatok ellenőrzéséről szóló tájékoztató 

 

Előadó: Oláh Jánosné képviselő, pénzügyi bizottsági elnök 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a vagyonnyilatkozatok leadását a Pénzügyi Bizottság 

feladata ellenőrizni, ezért felkérte Oláh Jánosné képviselőt, egyben pénzügyi bizottsági elnököt, 

hogy ismertesse a bizottság ülésén elhangzottakat. 

Oláh Jánosné pénzügyi bizottsági elnök elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság áttekintette a 

beérkezett vagyonnyilatkozatokat, és megállapította, hogy minden képviselő és külsős 

bizottsági tag határidőre, idei év január 31. napjáig leadta a szabályosan kitöltött, aláírással és 

dátummal ellátott vagyonnyilatkozatát.  

Buza Flórián elnök megköszönte a tájékoztatást és kérte a képviselők véleményét, 

hozzászólásait. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak arról, hogy elfogadják pénzügyi bizottság 

elnökének tájékoztatóját a leadott vagyonnyilatkozatokkal kapcsolatosan. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

15/2025. (II.13.) BCÖ határozat 

Vagyonnyilatkozatok ellenőrzéséről szóló tájékoztató elfogadása 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése elfogadja Oláh Jánosné 

pénzügyi bizottsági elnök tájékoztatását a 2024. évi képviselői vagyonnyilatkozatok 

ellenőrzéséről.  

 

Felelős: Oláh Jánosné pénzügyi bizottsági elnök 

Határidő: azonnal  

 

 

2. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről, szakmai beszámolók elfogadása 

 

Előadó: Buza Flórián elnök 

 

Buza Flórián elnök előadja, hogy január 31-én Sztojka Attila Államtitkár Úr meghívására ment 

az Országházba, Budapestre. Jelen volt mind a 19 vármegyei cigány nemzetiségi elnök. 



Fontos volt a jelenlét, így lehetett érezni, hogy országszerte foglalkoznak a roma nemzetiségi 

önkormányzatokkal, és elhangzott, hogy rendszeressé fognak válni ezek a találkozók, havonta 

kéthavonta összeülnek. Hasznos volt a részvétel, így az is látszott, hogy van együttműködés. 

A pályázatokkal kapcsolatosan elmondta, hogy folyamatosan jelennek meg, mint pl. „Nő az 

esély” vagy az „Egy Esély”, ami valamilyen tanodaféle lesz, de erről csak nagyvonalakban tud 

beszélni, mert még nem jelent meg, majd 2025. március körüli időpontban fogják kiírni a 

pályázatot. 

 

Horváth Szilveszter képviselő előadja, hogy szerinte utána kellene járni annak, hogy jelenleg a 

vármegyében hány tanoda van, esetleg elmenni oda, megnézni, hogyan működik. 

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy ez egy jó gondolat, majd ki kell dolgozni a tervet erre. 

 

Burai Béla képviselő előadja, hogy szeretné kérni, hogy az Elnök Úr tájékoztassa részletesebben 

a testületet arról, milyen pályázatot adott be, esetleg milyen anyagi támogatási lehetőségek után 

érdeklődött mostanában. Mit sikerült egyeztetni, mikor a vármegyei önkormányzatnál volt 

Kecskeméten, és beszélt a Közgyűlés Elnökével. 

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy azt a választ kapta az Elnök Úrtól, hogy sajnos olyanra nem 

volt még példa, és nincsen gyakorlat sem, hogy pályázaton kívül támogassanak nemzetiségi 

önkormányzatot, de sok pályázat kerül majd kiírásra, és azokat meg kell pályázni. Nem 

utasította el azt, hogy támogatni fogja a nemzetiségi önkormányzatot, de azt mondta, hogy 

kövessék figyelemmel a pályázati kiírásokat. Ezek konkrétan a cigány közösséget is érinteni 

fogják, ők is pályázhatnak. Ismételten lesz a TOP Plus program is, de ez most másfajta lesz, 

mert a maradványpénzeket fogják pályázati úton szétosztani. Többféle pályázati lehetőségre 

gondoljanak, kér mindenkit, de először is, meg kell várni a maradványpénzeket. 

 

Oláh Jánosné képviselő előadja, hogy javaslattal él, miszerint, ha a vármegyei közgyűléstől 

szeretnének kérni anyagi támogatást, akkor azt célirányosan kellene kérni, például egy program 

megvalósítására. 

 

Burai Béla képviselő előadja, hogy már a korábbi ülésen is jelezte, hogy szerinte is célirányosan 

kellene támogatást kérni például táboroztatásra, ösztöndíjra, kulturális rendezvényre, „ki mit 

tud”-ra vagy hasonló programokra, lényeg, hogy konkrét összeget megjelölve kérjenek 

támogatást. 

 

Horváth Szilveszter képviselő előadja, hogy véleménye szerint, az Elnök Úrnak meg kellene 

keresnie az Országos Roma Önkormányzat Elnökét, hogy küldjenek meghívót a települési roma 

elnökök részére. Sokan elmennének az országos ülésre, de nem kapnak meghívót. Megkérdezte 

Buza Flóriánt, hogy kap-e az országos ülésekre meghívót? 

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy ő kap meghívót az ülésekre és a különböző rendezvényekre, 

amit majd ezután a testület tagjai részére is továbbítani fog, és majd eldöntik, hogy mennek-e 

vagy sem, de ha mennek, akkor, mint egy csapat, mindenki megy, de akár a vármegyei 

közgyűlésre is elmehetnek, mert van rá lehetőség. A jövőben tájékoztat mindenkit mindenféle 

lehetőségről, illetve kéri, hogy a kisebb nemzetiségi önkormányzatok tájékoztatásában segítsen 

a többi képviselő. 

 



Horváth Szilveszter képviselő előadja, hogy ő úgy emlékszik, hogy volt a pályázatíró képzés, 

ami jó lenne szerinte, mert akinek a feladata, Krisztián, ő hiába mondja azt, hogy megírja, az 

mégsem valósul meg. 

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy majd hívni fognak pályázatírókat, hogy előadást tartsanak 

arról, hogyan kell egy pályázatot megírni. Tudja, hogy az kevés, de első lépésként ő meghívta 

őket a soron következő egyik ülésre, mert mostanában lesznek aktuálisak a pályázatok. 

 

Oláh Jánosné képviselő előadja, hogy ő ismer egy jó pályázatírót, aki 750.000 Ft összegért 

vállalja 1 évre a feladat ellátását. 

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy ahhoz kellene egy iroda, egy telephely, illetőleg 

finanszírozni is kell. Ennek a tárgyalása majd egy következő alkalommal lesz, mert egyelőre 

még pénzük sincs rá. 

 

Horváth Szilveszter képviselő előadja, hogy a vármegyei közgyűléstől kellene kérni, hogy 

finanszírozzák a pályázatírót. 6 vagy 7 pályázatíró kellene. 

 

Buza Flórián elnök előadja, hogy a jövő héten ismét megy Kecskemétre a Vármegyei 

Közgyűlés Elnökéhez, majd rákérdez, hogy lenne-e rá lehetőség vagy bead egy beadványt. Ők 

már többször elmondták, hogy szeretnének valakit, aki megvalósítja a pályázatok írását.  

 

Buza Flórián elnök kérdezte, hogy van-e valakinek hozzászólása, észrevétele a beszámolóval 

kapcsolatosan. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak arról, hogy az elnöki beszámolót elfogadják-e a 

két ülés közötti eseményekről.  

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

16/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 

Két ülés közötti eseményekről szóló beszámoló elfogadása 

 

A Bács- Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a kulturális autonómiájával 

összefüggő feladatai körében elfogadja az elnök szakmai beszámolóját a két ülés közötti 

eseményekről.  

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: azonnal  

 

 

3. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. évi költségvetésének 

elfogadása 

 

Előadó: Buza Flórián elnök 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy az írásos előterjesztés minden képviselőnek megküldésre 

került. A költségvetés főösszege a 2025. évi működési támogatás /2.080.000 Ft/ és az előző évi 

pénzmaradvány /3.994.408 Ft/ összegéből áll össze. 



Elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság a mai napon ülésezett, ezért felkérte Oláh Jánosné 

képviselőt, egyben pénzügyi bizottsági elnököt, hogy ismertesse a bizottság ülésén 

elhangzottakat. 

 

Oláh Jánosné képviselő, pénzügyi bizottsági elnök elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság 

áttekintette az előterjesztést, és a testület felé elfogadásra javasolja. 

 

Burai Béla képviselő elmondja, hogy sajnos, csak 2.080.000 Ft van működési támogatásra, amit 

2 részletben kapnak meg. Mindenki tudja, hogy a 3.994.408 Ft az egy pályázati forrás, amit 

arra a feladatra kellene költeni, ami a pályázatra szól. Nagyon kevés pénzzel gazdálkodnak, 

ezért össze kellene ülni és kitalálni, hogy miként lehetne még forráshoz jutni. Szomorú, hogy 

feladatalapú forráshoz nem fognak jutni az évben, mivel nem volt tevékenység, viszont, ha a 

2.080.000 Ft-ból dolgoznak, korábban jöttek pontok arra is, mikor támogattak több települést, 

ezért feladatalapú támogatást is kaptak. Ebből a pénzből nagyon nehéz lesz támogatni és egész 

évben jól működni is, mert 6 bizottság van.  

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy ő aznap is beszélt Szűcs Csaba úrral, Bács-Kiskun 

Vármegye Önkormányzatának egyik, társadalmi megbízatású alelnökével ezekről a dolgokról, 

és a válaszlevélben is benne van, hogy Szűcs Csaba az illetékes abban, hogy segítséget nyújtson 

nekünk támogatáshoz jutni. 

 

Lakatos Antal képviselő elmondja, hogy szerinte lényeges azt szem előtt tartani, hogy ez 

teljesen új vezetőség és teljesen új nemzetiségi önkormányzat is. Ő is beszélt Szűcs Csabával 

aki biztosította arról, hogy majd lesz támogatás. 

 

Horváth Szilveszter képviselő Buza Flórián elnök azon kérdésére, hogy Bács-Kiskun 

Vármegyében mennyi cigány nemzetiségű él jelenleg előadja, hogy kb. 50.000 cigány 

nemzetiségű ember lehet a vármegyében, de regisztrálva 30.000 fő biztosan.  

 

Buza Flórián elnök elmondja, hogy a múlt alkalommal Kecskeméten volt egy kerekasztal 

beszélgetésen, ahol a pályázatok volt a fő téma. Véleménye szerint, egyrészt nem könnyen 

értelmezhetőek, másrészt annyira megnehezítik a pályázati feltételeknek való megfelelést, hogy 

alig van olyan alanyi szereplő, aki eleget tudna tenni a kritériumoknak. Szerinte, nemhogy a 

kisebb önkormányzatok előtt, de még a nagyobbaknak is kihívás a feltételeknek való 

megfelelés, amin elmondta, hogy változtatni kellene. Problémát lát abban is, hogy a 

rendezvényszervezőket kizárják a pályázók köréből, ami azért baj, mert egy 

rendezvényszervező tudná megfelelően kézben tartani a programok szervezését, gondoskodni 

a lebonyolításról. 

 

Buza Flórián elnök megköszönte a tájékoztatást és kérte a képviselők véleményét, 

hozzászólásait a költségvetéssel kapcsolatban. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy szavazzanak arról, hogy elfogadják az előterjesztés szerint a 

2025. évi költségvetésről szóló határozat-tervezetet. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

 

 



17/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. évi költségvetéséről 

 

I. 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat (továbbiakban: Nemzetiségi Önkormányzat) 

Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 6/C. § (1) és (2) bekezdése, 

valamint a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény 78. § (3) bekezdése és a 114. 

§ (1) bekezdés d) pontja alapján a 2025. évi költségvetéséről az alábbi határozatot hozza.  

 

1. A határozat hatálya 

 

A határozat hatálya a Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testületére terjed ki.  

 

2. A költségvetés bevételei és kiadásai 

 

2.1.A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a 2025. évi költségvetésének 

a.) főösszegét 6.074.408 Ft-ban, 

 ezen belül 

 a tárgyévi költségvetési kiadások összegét 6.074.408 Ft-ban 

 a finanszírozási kiadások összegét 0 Ft-ban 

b.) tárgyévi költségvetési bevételeket összesen 2.080.000 Ft-ban 

c.) tárgyévi költségvetésének egyenlegét - 3.994.408 Ft-ban 

állapítja meg. 

 

2.2.A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése az 2.1. pont c.) alpontjában 

szereplő hiány finanszírozásának módját az alábbiak szerint hagyja jóvá: 

a hiány belső finanszírozása az előző évek pénzmaradványának működési célú 

igénybevételével: 3.994.408 Ft. 

 

2.3. Az Önkormányzat költségvetési mérlegét jelen határozat 1. melléklete mutatja be. 

 

2.4. Az Önkormányzat kiadási előirányzatait előirányzat csoportonként, és kiemelt 

előirányzatonként jelen határozat 2. melléklete tartalmazza. 

 

2.5. Az Önkormányzat bevételi előirányzatait előirányzat csoportonként, és kiemelt 

előirányzatonként jelen határozat 3. melléklete tartalmazza. 

 

2.6. Az Önkormányzat 2025. évi költségvetésének bevételi és kiadási előirányzat-felhasználási 

ütemtervét jelen határozat 4. melléklete tartalmazza. 

 

2.7. Az Önkormányzat 2025. évi részletes költségvetését jelen határozat 5. melléklete 

tartalmazza  

 

2.8. Az Önkormányzat mérlegét közgazdasági tagolásban az előterjesztés 6. melléklete mutatja 

be. 

 

2.9. Az Önkormányzat európai uniós forrásból finanszírozott támogatással megvalósuló 

projektet nem tervez. 

 



2.10. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat a fejlesztési céljai megvalósításához a 

Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 8. § (2) bekezdése 

szerinti adósságot keletkeztető ügylet megkötését nem tervezi.  

 

2.11. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat az elkövetkezendő 3 évben az 

adósságot keletkeztető ügyletekhez történő hozzájárulás részletes szabályairól szóló 353/2011. 

(XII. 30.) Korm. rendelet 2. § (1) bekezdésében felsorolt saját bevételekkel nem számol, 

továbbá a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. tv. 3. § (1) bekezdése 

szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei a költségvetési évet 

követő három évre várhatóan nem keletkeznek.  

 

3. A költségvetés végrehajtásának szabályai 

 

3.1. Az Önkormányzat költségvetésének végrehajtásáért az elnök, a könyvvezetéssel 

kapcsolatos feladatok ellátásáért az együttműködési megállapodásban rögzítettek szerint a 

jegyző felelős.  

 

3.2. A költségvetési egyensúly érdekében évközben folyamatosan figyelemmel kell kísérni a 

kiadások csökkentésének és a bevételek növelésének lehetőségeit.  

 

3.3.A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a finanszírozási 

műveletekkel kapcsolatban hatáskörét saját hatáskörében tartja meg.  

 

4. Az előirányzatok módosítása 

 

4.1. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése az önkormányzat 

bevételeinek és kiadásainak módosításával kapcsolatos hatáskörét, a kiemelt kiadási 

előirányzatokon belüli átcsoportosítás kivételével, értékhatártól függetlenül saját 

hatáskörében tartja meg. 

 

4.2. Az elnök az Áht. 34. § (2) bekezdése és az Ávr. 43. § alapján jogosult a költségvetés kiemelt 

kiadási előirányzatain belüli rovatok közötti átcsoportosításra. 

 

5. Záró és vegyes rendelkezések 

 

A költségvetési határozat 2025. február 14. napján lép hatályba. 

 

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: folyamatos 

 

 

4. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. évi munkatervének 

elfogadása 

 

Előadó: Buza Flórián elnök 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy minden év elején el kell fogadni az éves munkatervet, ami 

az ülések és a közmeghallgatás időpontjait tartalmazza. Természetesen ez időközben változhat, 

az csak egy előzetes tervezet. A kihelyezett ülések helyét és időpontját mindig megbeszélik. 



Kérte a képviselők véleményét, hozzászólásait a munkatervvel kapcsolatban. 

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselők véleményét, hozzászólásait a 2025. évi munkatervvel 

kapcsolatban. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte, hogy fogadják el a 2025. évi munkatervet. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

18/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 2025. évi munkaterve 

 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a nemzetiségi léttel 

összefüggő feladatai körében jelen határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal 

jóváhagyta a 2025. évi munkatervét. 

2. A közgyűlés fenntartja a jövőre nézve is a keddi napokra vonatkozóan a testületi ülések 

időpontját. Ettől eltérni csak indokolt esetben fognak. 

 

Felelős: Buza Flórián elnök 

Határidő: azonnal 

 

 

5. Rostás László Emléktorna szervezéséről és anyagi támogatásáról szóló döntés 

 

Előadó: Buza Flórián elnök 

 

Buza Flórián elnök elmondta, hogy a mai napon ülésezett az Egészségügyi és Sport Bizottság 

a Rostás László Emléktornával kapcsolatban, ezért felkéri Györgye Zalán bizottsági elnököt, 

hogy ismertesse az ülésen elhangzottakat. 

Györgye Zalán bizottsági elnök elmondta, hogy április hónapban Kiskunhalason kerül majd 

megrendezésre, amihez javasolnak 400.000 Ft anyagi támogatást a vármegyei cigány 

önkormányzat részéről. 7-8 csapat nevezésével minimum számolnak. A további részletekről 

majd a következő ülésen egyeztetnek. 

Szabó Tünde képviselő elmondta, hogy a Kiskunhalasi Roma Önkormányzat is beszáll 

anyagilag a rendezvény támogatásába 100.000 Ft összeggel.  

Lakatos Antal képviselő javasolja, hogy a szervezéssel Györgye Zalán bizottsági elnököt bízzák 

meg. A pontos dátumot még egyeztetik, de terveik szerint áprilisban kerül megrendezésre. 

 

Buza Flórián elnök megköszönte a tájékoztatást és kérte a képviselők véleményét, 

hozzászólásait a rendezvénnyel kapcsolatban. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselőket, hogy szavazzanak a rendezvény szervezéséről közös 

szervezésben a Kiskunhalasi Roma Önkormányzattal, és 400.000 Ft összeggel való 

támogatásáról. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

 



19/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 

Kiskunhalasi Roma Önkormányzattal közös szervezésű Rostás László Emléktorna 

rendezvény szervezése és anyagi támogatása 

 

1. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat és a Kiskunhalasi Roma 

Önkormányzat közös szervezésű rendezvényként szervezi meg a 2025. áprilisában 

megvalósuló Rostás László Emléktorna rendezvényt. 

2. A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat a nemzetiségi kultúra és identitás 

megismertetése és fenntartásának elősegítése, a hagyományőrzés fenntartása és a 

sport népszerűsítése érdekében a rendezvény megvalósításához 400.000 Ft-tal 

hozzájárul a 2025. évi költségvetés terhére.  

3. Az elszámolás a vármegyei cigány önkormányzat nevére szóló számla ellenében 

történik. 

4. A rendezvény megszervezésére felhatalmazzák Györgye Zalánt, az Egészségügyi és 

Sport Bizottság Elnökét. 

 

Felelős: Buza Flórián elnök és Györgye Zalán képviselő, az Egészségügyi és Sport Bizottság 

Elnöke 

 

Határidő: 2025. április 

 

 

6. Egyebek 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Önkormányzati Hivataltól a törvényességi felügyelet biztosítása 

céljából érkezett dr. Zsidó Gábor jogi ügyintéző előadja, hogy létezik egy úgynevezett 

Köztartozásmentes Adózói Adatbázis (a továbbiakban: KOMA-adatbázis). Az adatbázist a 

Nemzeti Adó-és Vámhivatal vezeti. A nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény 

(a továbbiakban: nemzetiségi törvény) 107. § (3) bekezdése akként rendelkezik, hogy hogy a 

képviselőknek a KOMA-adatbázisba történt felvételüket hitelt érdemlően igazolniuk kell a 

testület felé.  

Amennyiben a képviselőnek esetleges köztartozása áll fenn, úgy részletfizetési kedvezményt 

kérelmet nyújthat be az állami adóhatóság felé. Ennek tényét ugyancsak igazolni kell a testület 

felé. Aki ezt elmulasztja, és megállapítják annak hiányát, a jogszabály értelmében vizsgálatot 

kell lefolytatni vele szemben.  

Akivel szemben megállapítható, hogy a nemzetiségi törvény 107. § (1) bekezdés a) pontja 

alapján 60 napon túlmenően köztartozása áll fenn, zárt testületi ülés keretében méltatlansági 

eljárást kell lefolytatni. Ebből jól látszik, hogy akinek esetleg köztartozása áll fenn, az mielőbb 

rendezze, vagy kezdeményezze a köztartozás részletekben történő megfizetését.  

Felhívja a figyelmet, hogy a KOMA-adatbázisba történő felvétel kérelmezése nemcsak a 

képviselők számára előírás, hanem a nem képviselő bizottsági tagok esetében is. Véleménye 

szerint a képviselők kérjék fel Elnök Urat, hogy tegyen intézkedést arra nézve, hogy a 

vármegyei jegyző megkeresse az érintetteket az adatbázisban való felvételük, szerepeltetésük 

tisztázása, nyomon követése érdekében.  

 

Buza Flórián elnök előadja, hogy tudomására jutott az a tény, hogy egyes képviselők nem 

szerepelnek a köztartozásmentes adózói adatbázisban. Nem eldönthető, hogy az érintettek be 

sem jelentkeztek, avagy tartozás miatt estek ki. Mivel ez a körülmény méltatlansági eljárás 

megindításának alapja lehet, kéri a testület egyértelmű felhatalmazását, hogy levélben 

megkeresse az érintetteket, felhívja igazolásra, és ebben az önkormányzati hivatal, illetve a 



vármegyei jegyző segítségét kérje. Ennek körében az érintettektől szerzi be a nyilatkozatot arra 

vonatkozóan, hogy van-e olyan köztartozásuk, amely a nemzetiségi törvény 107. § (1) 

bekezdése alapján 60 napon túli, és arra nézve esetlegesen részletfizetési kérelmet benyújtottak-

e. Amennyiben az érintettnek nincs olyan köztartozása, amely alapján méltatlanság felvethető 

lenne, ezt a tényt megfelelő okirattal igazolja. 

 Felkéri a testületet, hogy szavazzanak arról, hogy ezügyben az ő nevében a vármegyei jegyző 

az érintett képviselők és a bizottságok nem képviselői tagjaival szemben a szükséges 

intézkedéseket megtegye.  

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselők véleményét, hozzászólásait. 

A képviselők hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

Buza Flórián elnök kérte a képviselők felhatalmazását a koma nyilvántartással kapcsolatosan. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

20/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 

Elnöki felhatalmazás a KOMA-adatbázissal kapcsolatban 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése felhatalmazza elnökét, hogy a 

köztartozásmentes adózói adatbázisban (KOMA) nem szereplő képviselőkkel, illetve a 

bizottságok nem képviselői tagjaival szemben intézkedést tegyen annak érdekében, hogy az 

érintettek a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény (a továbbiakban: Njtv.) 

107. § (3) bekezdésében szabályozott kötelezettségüknek eleget tegyenek, továbbá a felhívja az 

érintetteket annak igazolására, hogy velük szemben az Njtv. 107. § (1) a) pontjában foglalt 

méltatlansági ok nem áll fenn. 

 

Felelős: Buza Flórián elnök  

Határidő: folyamatos 

 

 

Buza Flórián előadja, hogy az előző ülésen hoztak határozatot a képviselők kiküldetéséről, ezt 

még pluszban egészítsék ki azzal, hogy a külsős bizottsági tagoknak is térítsék meg a bizottsági 

ülésre járás költségeit. 

A képviselők a javaslattal egyetértettek, hozzászólást, véleményt nem fogalmaztak meg. 

 

A jelenlévő 7 képviselő egyhangú, 7 igen szavazatával a testület az alábbi határozatot hozta. 

 

21/2025. (II. 13.) BCÖ határozat 

Külsős bizottsági tagok részére a bizottsági ülésekkel kapcsolatosan felmerülő utazási 

költségek megtérítése 

 

A Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat közgyűlése a külsős bizottsági tagok részére 

a bizottsági ülésekkel kapcsolatosan felmerülő utazási költséget kiküldetési kiadás formájában 

megtéríti. 

 

Felelős: külsős bizottsági tagok  

Határidő: folyamatos 

 

 



Buza Flórián elnök előadja, hogy köszönik szépen a lehetőséget, hogy Szabadszálláson lehetett 

megtartani a testületi ülést, azonban különösnek találja, hogy a helyi jegyző vagy a 

polgármester nincsen jelen, és nem érti, hogy ennek mi lehet az oka. 

 

Györgye Sándor, a Szabadszállási Roma Önkormányzat alelnöke előadja, hogy azzal kéréssel 

fordulna az Önkormányzat felé, hogy segítségre lenne szükségük, mert nem sokat kapnak. 

Irodájuk ugyan van, de nem a legjobb a munkavégzésre, nagyobb hely kellene. Olyan mint az 

Izsáki. A korábbi, informatikai tárgyú pályázaton azért kaptak elutasítást, nem engedték beadni 

sem, mert van az a kisebb irodahelyiség, de az nem alkalmas informatikai eszközök telepítésére, 

nagyon romos. Pályázatokat egyébként sem tudnak beadni, pedig az informatikára nagy 

szükség lenne a folyamatos munkavégzéshez biztosításához.  

 

Lakatos Antal elnökhelyettes előadja, hogy ők azért jöttek Szabadszállásra, hogy 

megpróbáljanak segíteni, de ha a polgármester nem jelenik meg, úgy tűnik, hogy nem tulajdonít 

kellő fontosságot az ügynek, nem érzi a szükségességét. Nagyon fontos lett volna, hogy az 

ülésen részt vegyen, mert, mint kompetens személy hivatalosabban vele lehetett volna 

komolyabban egyeztetni. 

 

Györgye Sándor, Szabadszállási Roma Önkormányzat alelnöke előadja, hogy az ő fő 

tevékenységük a segítségnyújtás, és dolgozni szeretnének, csak nemigen van hol. Ők egy 

közösségi házat szeretnének. 

 

Oláh Jánosné képviselő előadja, hogy mivel ő a dr. Salacz László országgyűlési képviselő 

munkatársa, esetleg közben tudna járni az ügyben. Elmondja, ha azt a tájékoztatást adták, hogy 

az önkormányzati helységet le fogják bontani, abban az esetben kötelesség más, alkalmas helyet 

biztosítani a munkavégzésre. Az informatikai pályázatot illetően pedig az a véleménye, hogy a 

laptopot vagy nyomtatót, amit adnának az informatikai pályázaton, azt haza lehet vinni, az nem 

lehet kifogás. 

 

Dr. Zsidó Gábor jogi ügyintéző elmondja, hogy a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi 

CLXXIX. törvény 80.§-a akként rendelkezik, hogy a települési önkormányzat, illetve az a 

hivatal, amelyik a helyi nemzetiségi önkormányzat székhelye szerinti helyi önkormányzat 

önkormányzati hivatali feladatát ellátja, biztosítja a helyi nemzetiségi önkormányzat részére az 

önkormányzati működés személyi és tárgyi feltételeit, szakmai segítséget nyújt, továbbá 

gondoskodik a működéssel kapcsolatos gazdálkodási és adminisztratív végrehajtási feladatok 

ellátásáról. 

 

Buza Flórián elnök összegzi az elhangzottakat; a szabadszállási önkormányzat biztosítja a 

törvény szerinti kötelezettségét, biztosít a roma önkormányzat működéséhez irodahelyiséget. A 

gond az, hogy a roma önkormányzat egy közösségi házat, vagy egy olyan irodát szeretne, ahol 

napi nyolc órában dolgozni tudnának, esetleg rendezvényeket, képzéseket tudnak szervezni. 

A továbbiakban a polgármester úrral, illetve a szabadszállási önkormányzattal ezt a problémát 

megbeszélni, és megoldást találni. Nyilván, amennyiben a mostani ülésen képviseltette volna 

valaki az önkormányzatot, esetleg a vármegyei cigány önkormányzat képviselői is segíthettek 

volna a tárgyalásban, de sajnos nem jött senki az önkormányzat részéről. 

 

 





 

 Bács-Kiskun Vármegyei Cigány Önkormányzat 

 6500 Baja, Szabadság út 23.  

 

1.számú melléklet a 18/2025. (II. 13.) BCÖ határozathoz 

 

2025. évi munkaterv 

 

január Testületi ülés 

- 2024. évi költségvetés módosítása 

- Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 

- Egészségügyi és Sport Bizottság tagjainak megválasztása 

 

február  Testületi ülés 

- 2025. évi költségvetés elfogadása 

- Rostás László Emléktorna szervezéséről szóló döntés 

 

március  Testületi ülés 

- 2025. évi költségvetés módosítása 

- aktuális rendezvények anyagi támogatásáról szóló döntések 

 

április   Testületi ülés 

- 2025. évi költségvetés módosítása 

- aktuális rendezvények anyagi támogatásáról szóló döntések 

 

május  Testületi ülés 

- 2024. évi gazdálkodásról szóló beszámoló 

- 2025. évi költségvetés módosítása feladatalapú támogatás összegével 

- Javaslat a 2025. évi vármegyei kitüntető díjra 

- aktuális rendezvények anyagi támogatásáról szóló döntés 

 

június  Testületi ülés 

- 2025. évi költségvetés módosítása 

- aktuális rendezvények anyagi támogatásáról szóló döntések 

 

augusztus  Testületi ülés 

- 2025. évi költségvetés módosítása 

- aktuális rendezvények anyagi támogatásáról szóló döntések 

 

szeptember  Testületi ülés 

- közmeghallgatás szervezéséről szóló döntés 

- aktuális rendezvények anyagi támogatásáról szóló döntések 

- 2025. évi költségvetés módosítása 

 

október Testületi ülés 

- 2025. évi költségvetés módosítása 

- 2026. évi pályázatokról szóló döntés 

- közmeghallgatás 

 

december Testületi ülés 

- 2025. évi költségvetés módosítása 

- aktuális rendezvények anyagi támogatásáról szóló döntések 

 


